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1. Opening en mededelingen voorzitter
De voorzitter opent de vergadering. De lijst met aan- en afwezigen wordt doorgenomen.

Er zijn afmeldingen ontvangen van de heer Koyuncu (DENK) en de heer Köhler (JA21), hij 
35 wordt vervangen door de heer Jensen.

Stichting de Vrolijke Noot heeft de Commissaris van de Koning, de heer Van Dijk, gevraagd 
om beschermheer te worden. Hij heeft deze nevenfunctie aanvaard. 

De laatste tijd nemen fracties vaker stagiaires of kandidaat-Statenleden mee naar de 
Statenvergadering. Het verzoek aan de fracties is om het meenemen van gasten voortijdig 

40 door te geven aan de griffie, zodat zij hiermee rekening kunnen houden bij het bestellen van 
de catering. 

Mevrouw Van Soest (PvdO) heeft aangegeven dat haar partij vanaf 19 december 2022 
doorgaat onder de naam Partij voor de Ouderen (PvdO). Dit wordt tevens bij de 
mededelingen in de Statenvergadering gemeld. 

45 Voor het onderdeel integriteit in het inwerkprogramma komt een integriteitstheater. De 
regisseur heeft voor de voorbereiding aan Statenleden gevraagd om mee te denken. De 
griffier en statenlid Zoon (PvdD) en de heer Dessing (FvD) hebben zich reeds aangemeld. Er 
is nog ruimte voor een Statenlid. De voorzitter roept de Statenleden op zich te melden bij de 
griffier als zij interesse hebben. 

50 Het is momenteel koud in de Statenzaal. Dit is overmacht aangezien de verwarmingsketel 
afgelopen weekend is uitgevallen. Deze is weer opgestart, maar het duurt wel enige tijd 
voordat de zaal opgewarmd is. Mochten de Statenleden tijdens de Statenvergadering een 
pauze willen om op te warmen dan kan dit worden aangegeven. 

De vraag wordt gesteld of Statenleden tijdens de beraadslagingen eventueel elders kunnen 
55 gaan zitten, want de temperatuur is op dit moment wel heel laag. 

De voorzitter geeft aan dat het tijdens beraadslagingen geen probleem is als Statenleden 
tijdelijk de zaal verlaten, maar ze moeten wel bij de stemming aanwezig zijn. 

2. Vaststelling agenda
Het presidium gaat akkoord met de agenda.

60
2.a Conceptverslag presidiumvergadering 7 november en 14 november 2022

De verslagen van 7 november 2022 en 14 november 2022 worden ongewijzigd vastgesteld.

3. Lijst met actiepunten en LTA
65 Het presidium neemt de lijst met actiepunten en LTA ter kennisname aan.

4. Terugblik vergadering 14 en 21 november 2022
Er zijn geen opmerking over de Statenvergaderingen van 14 november 2022 en 21 november 
2022.

70
5.a Laatste voorbereidingen PS 19 december 2022
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5.b Conceptagenda PS 19 december 2022
Aan de agenda zijn mondelinge vragen toegevoegd voor het Vragenuur van de ChristenUnie 

75 over het opheffen van bushaltes bij verzorgingstehuizen, van de PvdA over de jacht in 
Julianadorp en van de SP over de contractverlenging F1 GrandPrix Zandvoort. 
Statenlid Zoon (PvdD) heeft aangekondigd dat zijn fractie agendapunt 8.a wil onthameren. Bij 
onthamering wordt dit punt als agendapunt 12.a aan de agenda van de PS-vergadering 
toegevoegd.  

80
Er is een Actualiteit ingediend door de fracties van ChristenUnie, CDA, GL en PvdD 
inzake het opkopen van stikstofruimte boeren door Schiphol. De eerder gestelde schriftelijke 
vragen van GL zijn voorlopig aangehouden. De vraag aan het presidium is of zij positief kan 
adviseren over deze Actualiteit. Bij positief advies is het voorstel om dit onderwerp bij de 

85 Statenvergadering niet in stemming te brengen. 

Het presidium gaat akkoord met de Actualiteit opkopen stikstofruimte boeren door Schiphol. 
Dit onderwerp wordt tijdens de Statenvergadering niet in stemming gebracht.

90 Er zijn vijf moties vreemd ingediend 
• ChristenUnie, CDA, SP en N-NH inzake ondersteuning “warme kamers”
• PvdD, DENK en SP inzake borgen dat 50% reductie kankerverwekkende PAK’s over het 

hele Tata-terrein onafhankelijk wordt gemeten
• PvdD inzake Tata Steel

95 • CDA en ChristenUnie inzake drie miljoen voor verenigingslocaties
• CDA en ChristenUnie inzake ondersteuning verenigingslocaties

GL heeft een maidenspeech aangekondigd van Statenlid Bwefar. 

100 De heer Van der Maas (VVD) geeft aan dat de VVD een motie vreemd zal indienen inzake 
Verdelingsmethodiek van asielzoekers en de heer Leerink (PvdA) kondigt een motie vreemd 
aan inzake fossiele brandstoffen. 

De voorzitter concludeert dat er totaal zeven moties vreemd worden ingediend.
105

Het verzoek wordt gedaan om de Statenvergadering van 19 december 2022 rond 15.00 uur 
te schorsen in verband met de excuses voor het slavernijverleden die op dat moment zullen 
worden aangeboden door premier Rutte namens het Kabinet. 

110 De voorzitter geeft aan hier rekening mee te houden tijdens de Statenvergadering.   

5.c Lijst moties en memo presidium – afdoeningsvoorstellen moties
Het presidium neemt kennis van de lijst openstaande moties en afdoeningsvoorstellen.

115 6. Vooruitblik vergadering 6 februari 2023
Er worden geen opmerkingen gemaakt over de voorlopige agenda voor de Statenvergadering 
van 6 februari 2023. 
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7. Memo Statenvoordracht Actualisatie Geheimhoudingenlijst PS
120 Met de voorliggende Statenvoordracht en het ontwerpbesluit wordt de geheimhoudingenlijst 

PS opgeschoond en geactualiseerd. Het voorstel was om deze Statenvoordracht met 
ontwerpbesluit rechtstreeks als hamerstuk in te brengen in de Statenvergadering van 19 
december 2022, maar statenlid Zoon heeft aangegeven dat hij dit onderwerp in de 
Statenvergadering wenst te bespreken. 

125
Statenlid Zoon (PvdD) licht toe dat zijn fractie geen bezwaar heeft tegen geheimhouding van 
de stukken. Bij de tweede bullet wordt echter aangegeven dat geheimhouding in principe 
voor eeuwig geldt, tenzij besloten wordt de geheimhouding op te heffen. Dit gaat de fractie 
van PvdD te ver. Derhalve stelt statenlid Zoon voor om de termijn voor geheimhouding op 

130 vier jaar te stellen, zodat iedere statenperiode bewust gekozen kan worden voor 
geheimhouding. In de commissie is er geen discussie gevoerd. Het voorstel van de fractie 
van PvdD is om minimaal een amendement in te dienen, zodat de tweede bullet ongedaan 
kan worden gemaakt. De stukken waarvan de geheimhouding dit jaar afloopt, kunnen dan 
worden verlengd tot 2028 en vervolgens kan in de commissie worden besproken hoe om te 

135 gaan met geheimhouding.  

De procedurele vraag wordt gesteld waarom dit onderwerp bij het presidium geagendeerd is 
en niet in de commissie. 

140 De voorzitter geeft aan dat het een technische aanpassing betreft. De verantwoordelijkheid 
voor geheimhouding blijft wel te allen tijde bij PS. 

Het presidium gaat akkoord met onthamering van het Memo Statenoverdracht Actualisatie 
Geheimhoudingenlijst PS. Dit punt wordt als agendapunt 12.a toegevoegd aan de agenda 

145 van de Statenvergadering.

8. Memo Evaluatie twee duo-commissieleden Statenperiode 2019-2023
Op 20 mei 2019 heeft het presidium besloten dat fracties in de huidige Statenperiode twee 
duo-commissies mogen inzetten en dat de financiële gevolgen hiervan zullen worden 

150 geëvalueerd alvorens te besluiten om deze wijziging in het reglement van orde op te nemen.  
De evaluatie heeft inmiddels plaatsgevonden en ligt nu voor. Geadviseerd wordt om de 
mogelijkheid van twee duo-commissies per fractie voort te zetten en op te nemen in het 
reglement van orde.  

De opmerking wordt gemaakt dat er een kleine omissie in het memo staat. De SP heeft vier 
155 duo’s gehad in plaats van twee die elkaar hebben opgevolgd. 

De voorzitter geeft aan dat de opmerking wordt verwerkt. Dit onderwerp wordt meegenomen 
bij de Statenvoordracht wijziging reglement van orde voor PS en Statencommissie.

Het presidium gaat akkoord met het voorstel om de inzet van twee duo-commissies per 
fractie voort te zetten en op te nemen in het reglement van orde. 

160 9. Memo Statenvoordracht Wijziging reglement van orde voor PS en Statencommissies
De technische actualisatie van het reglement van orde is inmiddels afgerond. Het voorstel is 
om de wijzigingen in het reglement in te laten gaan vanaf 29 maart 2023. Daarnaast zijn er 
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enkele technische wijzigingen naar aanleiding van de wet bevorderen integriteit en 
functioneren decentraal bestuur. 

165
Het presidium stemt in met het voorstel om de voordracht ter inhoudelijke bespreking door 
te geleiden naar de commissie EFB en voor besluitvorming naar PS van 6 februari 2023. 

10. Memo Budget beschikbaar stellen voor het aanbieden van individuele feedback aan 
170 Statenleden 2023-2027 via Statenlid.nu

De beroepsvereniging Statenlid.nu wil na de verkiezingen van 15 maart 2023 alle 
Statenleden een onlinetraining aanbieden via hun leerlijn. De vereniging vraagt aan alle 
provincies een financiële bijdrage hiervoor. Voor provincie Noord-Holland betekent dit een 
financiële bijdrage van 7.000 euro. De vraag aan het presidium is dit bedrag eenmalig bij te 

175 ramen in de PS-budgetten voor 2023.

Mevrouw Van Geffen (N-NH) vraagt hoe dit voorstel zich verhoudt tot het aanbod van andere 
bureaus. Wat is de reden dat de Provincie een training moet financieren die al elders 
ingekocht kan worden. 

180
De voorzitter merkt op dat Statenlid.nu de opleidingen aanbiedt. Dit is een extra uitgave, die 
niet gekort wordt op de fractiebudgetten. Bijna alle provincies hebben hun medewerking 
toegezegd en het zou een vreemd signaal zijn als provincie Noord-Holland niet meedoet. 

185 Mevrouw Van Geffen (N-NH) vindt het geen sterk argument dat bijna alle provincies 
meedoen. Zij informeert of het geïnvesteerde geld wordt terugbetaald als er weinig 
deelnemers zijn. 

De voorzitter geeft aan dat er geen geld wordt terugbetaald. Dit product wordt ontwikkeld 
190 voor Statenleden en Statenleden beslissen zelf of ze gebruik wensen te maken van de 

mogelijkheden. Indien provincie Noord-Holland niet meedoet dienen er wel sterke 
argumenten te zijn die een afwijzing onderbouwen.  

Het presidium stemt in met het voorstel om eenmalig een bedrag van 7.000 euro 
195 beschikbaar te stellen voor onlinetrainingen van Statenlid.nu. 

11. Presentatie conclusies en aanbevelingen onderzoeksrapport instrument Burgerinitiatief in 
opdracht van presidium
In opdracht van het presidium is een onderzoek gedaan naar de werking van het instrument 

200 burgerinitiatief. Het onderzoeksrapport wordt kort toegelicht door de heer Hilten 
(onderzoeker van het BMC). 

De volgende aanbevelingen ter verlaging van de drempel voor initiatiefnemers zijn:

1. Werk doelstellingen van de verschillende participatie instrumenten uit. Verscherp de 
onderlinge samenhang.

205 2. Herformuleer het doel tot het nemen van een besluit over een door een initiatiefnemer 
op de agenda van Provinciale Staten geplaatst onderwerp.

3. Stel capaciteit van de griffie beschikbaar voor de begeleiding van initiatiefnemers.
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4. Verlaag het aantal benodigde handtekeningen naar 1.500.
5. Verlaag de minimumleeftijd naar 16 jaar.

210 6. Verwijder artikel 4, lid a. uit de verordening
7. Verbeter de website: vindbaar, leesbaar. Taalniveau B1. Benoem contactpersoon en 

contactgegevens.
8. Introduceer een digitaal platform voor het verzamelen en valideren van handtekeningen.
9. Beschrijf het proces. 

215 10. Actualiseer de verordening.

De heer Klein (ChristenUnie) vraagt hoe aanbeveling 2 en 6 zich tot elkaar verhouden.

De heer Hilten geeft aan dat artikel 4, lid a is voortgekomen uit de vrees dat er onderwerpen 
op de agenda komen waar PS niet overgaat. De reden om dat artikel te hebben kan in het 
proces worden opgevangen door het voor de griffie mogelijk te maken vroegtijdig met 

220 initiatiefnemers in gesprek te gaan. De griffie kan dit initiatief vervolgens voorleggen aan het 
presidium. Het is belangrijk om de initiatieven serieus te nemen. Dit is een zoektocht hoe 
recht wordt gedaan aan iedereen.

Mevrouw Van Soest (PvdO) merkt op dat uit de uitvoering van de verordening blijkt dat de 
opinie is dat veel hoog opgeleide witte mannen in een burgerberaad zitten. Zij informeert of 

225 hier ook aanbevelingen voor zijn.  

De voorzitter merkt op dat het niet gaat om een burgerberaad maar om een burgerinitiatief. 

De heer Hilten wijst erop dat de meeste initiatieven inderdaad worden ingediend door hoog 
opgeleide witte mannen die bekend zijn met de politieke arena. Het huidige instrumentarium 

230 is niet uitnodigend voor andere doelgroepen. De uitdaging is om burgers breder te 
betrekken en te wijzen op de mogelijkheid om mee te doen aan het burgerinitiatief.

De heer Dessing (FvD) vraagt of het verbeteren van de website wel voldoende is om meer 
burgers te betrekken bij het burgerinitiatief. 

235
De heer Hilten geeft aan dat de provincie hier proactief mee aan de slag moet, ook in 
samenwerking met gemeenten.

Het rapport komt online beschikbaar en wordt aan alle Statenleden gestuurd. In het 
240 presidium van 6 februari 2023 wordt dit punt geagendeerd met een advies van de griffier, 

waarna besloten wordt wat er gedaan wordt met de aanbevelingen uit het rapport. 

12. T.K.N. Brief aan presidium met aanbevelingen en afronding werkzaamheden werkgroep 
burgerparticipaties PS 2019-2023

245 Het presidium neemt kennis van de brief met aanbevelingen en afronding werkzaamheden 
werkgroep burgerparticipaties PS 2019-2023.

13. T.K.N. Gespreksverslag Vereniging Oud-Statenleden met griffier en plv. griffier terugblik 
periode 2019-2023 en vooruitblik

250 Het presidium neemt kennis van het gespreksverslag Vereniging Oud-Statenleden met 
griffier en plv. griffier terugblik periode 2019-2023
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14. Rondvraag
Statenlid Zoon (PvdD) merkt op dat zijn fractie op 28 september 2022 schriftelijke vragen 

255 heeft ingediend. Deze vragen zijn nog niet beantwoord. Op 22 september 2022 heeft de 
fractie een initiatiefvoorstel ingediend dat nog niet is behandeld door GS. Hij vraagt de 
voorzitter om GS hierop aan te spreken. 

De voorzitter zegt toe dat hij GS hierop zal aanspreken. 
260

Mevrouw Van Soest (PvdO) meldt dat zij tijdens de vergadering van EFB op 19 september 
2022 geen vraag meer mocht stellen aan de inspreker omdat de vragen gesloten waren. Zij 
heeft daar veel reacties van burgers op ontvangen. Hieruit blijkt dat dit niet goed is 
overgekomen bij de burgers. 

265
De voorzitter geeft aan dat op 21 december 2022 een vergadering van de agendacommissie 
wordt gehouden. Dit punt wordt door de griffier meegenomen in de agendacommissie. 
 
Mevrouw Strens (D66) heeft enige tijd geleden een verzoek ingediend voor de mogelijkheid 

270 om het gebruik van leenauto’s te declareren, indien hiervan gebruik moet worden gemaakt. 
Tot op heden heeft zij hier geen reactie op ontvangen.

Mevrouw Bolt (Statengriffier) geeft aan dat op dit verzoek reeds akkoord is gegeven. Zij zal 
dit nog nakijken. 

275
De voorzitter vult aan dat in de organisatie een versoepeling is gecreëerd voor de 
ambtenaren voor onder andere het gebruik van leenauto’s en OV-fietsen omdat er 
verschillende OV-lijnen zijn uitgevallen. 

280 Mevrouw Bolt (Statengriffier) zegt toe dat er voor de volgende presidiumvergadering 
algemene richtlijnen worden opgesteld. 

15. Sluiting
De voorzitter sluit de vergadering.

285


